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Savet za borbu protiv korupcije je u toku 2007. godine održao 24 

sednice, na kojima je razmatrao i usvajao izveštaje i inicijative za unapreĊenje 

borbe protiv korupcije u Srbiji. 

 

Savet u 2007. godini nije primao nove ĉlanove, tako da je njegov 

sastav nepromenjen od oktobra 2004. godine. Savet trenutno ima deset ĉlanova: 

 

- Verica Barać, predsednik, 

- Miroslav Milićević, potpredsednik, 

- Jelisaveta Vasilić, 

- Radmila Vasić, 

- Milić Milovanović, 

- Danilo Šuković, 

- Stjepan Gredelj, 

- Dušan Slijepĉević, 

- Aleksandar Ćurĉić i 

- Vladimir Goati. 

 

Misija OEBS-a u SCG je pridruženi ĉlan Saveta. Ispred Misije 

OEBS-a, sednicama Saveta prisustvuje Svetlana Zorbić. 

 

1. AKTIVNOSTI SAVETA 

 

Tokom 2007. godine Savet je preduzeo sledeće aktivnosti: 

 

1. MeĊunarodna konferencija Beogradski dani transparentnosti, 

organizovana u saradnji sa Bazelskim institutom za upravljanje i 

Ambasadom Švajcarske, uz podršku švajcarske vlade (6. i 7. 

marta). 

Zakljuĉci i preporuke sa ove konferencije su dostavljeni Vladi 

12. marta, a predavanja i prezentacije su objavljeni na internet 

prezentaciji Saveta www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu . Savet je 

planirao da u 2007. godini objavi knjigu sa predavanjima sa ove 

konferencije, ali zbog problema sa sredstvima za rad Saveta 

tokom privremenog finansiranja, priprema knjige je kasnila, tako 

da će ona biti objavljena poĉetkom 2008. godine.  

 

2. Inicijativa novoj Vladi da razmotri najvažnija pitanja borbe 

protiv korupcije u Srbiji (4. jun). 

- Savet je predložio novoj Vladi da na poĉetku svog rada utvrdi plan 

i program svojih aktivnosti u borbi protiv korupcije, ĉime bi se 

http://www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu/
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omogućilo da Strategija za borbu protiv korupcije poĉne da se 

primenjuje, kao i da razmotri pitanja koja Savet smatra 

najvažnijim za borbu protiv korupcije u Srbiji. 

Nismo dobili povratnu informaciju da li je Vlada razmatrala ovu 

inicijativu. 

 

3. Inicijativa za povlaĉenje predloga zakona o agenciji za borbu 

protiv korupcije i za reviziju Akcionog plana za sprovoĊenje 

Nacionalne strategije za borbu protiv korupcije (4. jul). 

- Savet u svom obraćanju novom ministaru pravde ponovio stav koji 

je izneo i februara 2006. godine, da Vlada ne treba da usvoji 

predlog zakona o agenciji za borbu protiv korupcije, jer takvo telo 

neće unaprediti, već naprotiv, može veoma da oteža borbu protiv 

korupcije u Srbiji. TakoĊe, Savet je predložio Ministarstvu pravde 

da inicira izmene Akcionog plana za primenu nacionalne strategije 

za borbu protiv korupcije, kako bi zaista omogućio 

implementaciju Nacionalne strategije. 

Predsednica i potpredsednik Saveta su se povodom ovog dopisa 

sastali sa ministrom pravde, koji je najavio osnivanje radne grupe 

koja će uraditi novi zakon o antikorupcijskom telu, u ĉijem radu će 

uĉestvovati i ĉlanovi Saveta za borbu protiv korupcije. 

 

4. Dopis predsedniku Vlade Republike Srbije Vojislavu Koštunici u 

vezi «Memoranduma o razumevanju», tajnog sporazuma na 

osnovu kog je izvršeno preuzimanje akcija C marketa (20. 

avgust). 

- Savet je od malih akcionara C marketa dobio Memorandum o 

razumevanju, dokument koji su potpisali uĉesnici u preuzimanju 

ovog preduzeća Miroslav Mišković, Milan Beko i Slobodan 

Radulović, na sastanku koji je organizovao direktor EKI 

Investmenta Danko Đunić, na inicijativu predsednika Vlade 

Vojislava Koštunice. U Memorandumu je utvrĊen naĉin kako će i 

po kojoj ceni potpisnici sporazuma kupiti akcije malih akcionara 

C marketa. Savet je u svom dopisu zatražio od predsednika Vlade 

da potvrdi autentiĉnost Memoranduma. 

Od predsednika Vlade nismo dobili odgovor na ovaj dopis. 

 

5. Izveštaj o koncesiji za autoput Horgoš-Požega (3. septembar). 

- Savet je u ovom izveštaju analizirao dodelu koncesije za 

finansiranje, projektovanje, izgradnju, korišćenje i održavanje 

autoputa Horgoš-Požega, i zakljuĉio da ovaj primer ukazuje na to 

da politiĉari i izvršna vlast u Srbiji koriste javna dobra u cilju  
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ostvarivanja pratijskih interesa, što se ogleda u ĉinjenici da se 

javni put gradi do izborne baze resornog ministra, iako njegovo 

krajnje odredište nema veći privredni, finansijski, socijalni, pa ni 

strateški znaĉaj, sa stanovište opšteg interesa Republike, dok 

završetak Koridora 10, sa pripadajućim kracima, predstavlja 

istinski strateški prioritet države. Savet je takoĊe ocenio da 

donošenje odluke o koncesiji, kao i prekoraĉenje nadležnosti 

tehniĉke Vlade prilikom zakljuĉenja ugovora o koncesiji, 

predstavljaju reĉit primer polituiĉke korupcije, koji se svakako 

mora negativno odraziti u svim oblicima društvene aktivnosti. 

Predsednica Saveta se 31. avgusta povodom ovog izveštaja sastala 

sa potpredsednikom vlade Đelićem, meĊutim vlada nije razmatrala 

ovaj izveštaj. 

 

6. Predlog za sastanak sa Vladom povodom najava ministra 

ekonomije i regionalnog razvoja o privatizaciji Jugoremedije, na 

kojem bi se razmatrale mere iz oblasti borbe protiv korupcije 

koje bi doprinele zaštiti privatne svojine i jednakom tretmanu 

svih privatnih vlasnika (24. septembar). 

- Reagujući na najavu ministra ekonomije i regionalnog razvoja 

MlaĊana Dinkića da će privatizovati Jugoremediju, preduzeće koje 

je od 2001. godine u većinskom privatnom vlasništvu, Savet je 

ocenio da su sigurnost privatne svojine i sigurnost ugovaranja 

najvažniji za izgradnju stabilnog demokratskog društva i predložio 

predsedniku i potpredsedniku Vlade i da se sastanu sa Savetom 

kako bi razmotrili mere iz oblasti borbe protiv korupcije koje bi 

doprinele zaštiti privatne svojine i jednakom tretmanu svih 

privatnih vlasnika u Srbiji. 

Nismo dobili povratnu informaciju da li je Vlada razmatrala ovu 

inicijativu. 

 

7. Izveštaj o C marketu (1. oktobar). 

- Analizirajući preuzimanje akcija C marketa, Savet je preporuĉio 

Vladi da što pre pristupi izmeni zakonskih propisa o zaštiti 

konkurencije, a da od svojih ĉlanova zahteva ponašanje u skladu 

sa evropskim principima. Kada je u pitanju afera nastala oko 

preuzimanja akcija C marketa, Savet je ocenio da, pored 

utvrĊivanja svih ĉinjenica i obaveštavanja nadležnih organa i 

javnosti o tome, Vlada treba da pristupi i utvrĊivanju politiĉke 

odgovornosti lica koja su upletena u radnje koje trenutno nisu 

kažnjive pozitivnim propisima, ali odstupaju od evropskih pravila 

ponašanja kojima se štiti konkurencija na tržištu. 
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Savet se povodom Izveštaja o C marketu 23. novembra sastao sa 

potpredsednikom vlade Božidarom Đelićem. 

 

8. Komentar Zakona o zaštiti konkurencije (19. oktobar). 

- Savet je predložio izmene Zakona o zaštiti konkurencije i ocenio 

da bi njihovo usvajanje i sprovoĊenje u praksi doprinelo 

smanjenju korupcije u Srbiji. 

U vezi sa izmenama Zakona o zaštiti konkurencije ĉlanovi Saveta 

su se u više navrata sastajali sa savetnikom potpredsednika Vlade 

za pravna pitanja pridruživanja EU Vladimirom Todorićem, ali 

Vlada nije razmatrala predloge Saveta. 

 

9. Obraćanje Vladi povodom pritisaka kompanije Delta M i 

pojedinih ministara u Vladi na rad Komisije za zaštitu 

konkurencije i Saveta za borbu protiv korupcije (8. novembar). 

- Ovaj dopis je takoĊe bio predmet razgovora Saveta i 

potpredsednika Vlade Božidara Đelića 23. novembra. 

Nismo dobili informaciju da li je Vlada razmatrala ovu inicijativu. 

 

Savet je u 2007. godini planirao objavljivanje knjige u kojoj bi bili 

objavljeni izveštaji i inicijative dostavljene Vladi u ovoj godini, kao i predavanja i 

zakljuĉci i preporuke sa konferencije Beogradski dani transparentnosti, ali zbog 

problema sa budžetom Saveta u periodu privremenog finansiranja, priprema knjige 

i prevodi tekstova na engleski jezik nisu završeni do kraja godine, tako da će 

knjiga biti objavljena poĉetkom 2008..  

2. SARADNjA SA VLADOM I DRŽAVNIM ORGANIMA 
 

Ĉlanovi Saveta su se nakon formiranja Vlade dva puta sastali sa 

potpredsednikom Vlade Srbije Božidarom Đelićem. 

- 31. avgusta, sastanak predsednice Saveta sa potpredsednikom Vlade 

Božidarom Đelicem, povodom Savetovog izveštaja o tema: 

koncesija za autoput Horgos-Pozega i izrada zakona o 

antikorupcijskom telu. 

- 12. novembra, sastanak potpredsednika Vlade sa predsednicom 

Saveta povodom napada kompanije «Delta M» na Savet za borbu 

protiv korupcije i Komisiju za zaštitu konkurencije. Potpredsednik 

Vlade je dao podršku radu Saveta i Komisiji za zaštitu 

konkurencije. 

- 23. novembra, potpredsednik Vlade Đelić je prisustvovao sednici 

Saveta na kojoj se raspravljalo o Izveštaju Saveta o C-marketu i o 

izradi zakona o borbi protiv korupcije. 
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Savet je tokom 2007. godine uĉestvovao u radu Saveta za primenu, 

praćenje i predsedavanje Republike Srbije Komitetom ministara Saveta Evrope. U 

radu ovog Saveta je ispred Saveta za borbu protiv korupcije uĉestvovao 

potpredsednik Saveta prof. Miroslav Milićević. 

3. SARADNjA SA DRUGIM ORGANIZACIJAMA I 

INSTITUCIJAMA 

 

Tokom 2007. godine, Savet je nastavio saradnju sa Misijom OEBS-a 

u SCG, koji su od osvinanja Saveta njegov pridruženi ĉlan. Na sastanku Saveta sa 

potpredsednikom vlade Božidarom Đelićem, predstavnici OEBS-a je reĉeno da 

više ne bi trebalo da dolazi na sednice Saveta. Verujemo da se radi o nesporazumu 

koji ćemo nastojati da otklonimo u prvom narednom kontaktu sa predstavnicima 

Vlade. 

 

Savet od svog osnivanja insistira na tome da je javnost najvažnije 

uporište borbe protiv korupcije. Kako bi pomogli razvoj javnosti o problemu 

korupcije u Srbiji, ĉlanovi Saveta su tokom ove godine uĉestvovali na više javnih 

tribina o korupciji. 

 

U 2007. godini, Savet je nastavio ranije zapoĉetu izuzetnu saradnju 

sa Ambasadom Švajcarske i Bazelskim institutom za upravljanje, koja je marta 

ove godine rezultirala dvodnevnom konferencijom Beogradski dani 

transparentnosti. 

 

Ĉlanovi Saveta Milić Milovanović i Danilo Šuković su 18. juna, na 

poziv Ambasade Švajcarske u Srbiji, uĉestvovali na skupu švajcarskih privrednika 

na temu mogućnosti za ulaganja švajcarskih kompanija u Srbiju. 

 

Na temu borbe protiv korupcije i organizovanog kriminala, 

predsednica Saveta Verica Barać se 5. decembra sastala sa predstavnicima 

monitoring misije Saveta Evrope. Predsednica Saveta je 14. decembra uĉestvovala 

u meĊunarodnoj konferenciji o borbi protiv korupcije koja je održana u Banja Luci 

u organizaciji Transparentnosti Bosne i Hercegovine. 

4. SARADNJA SA GRAĐANIMA 

 

Internet prezentacija Saveta za borbu protiv korupcije 

www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu je prema glasovima posetilaca pobedila na 

ovogodišnjem web festu u kategoriji E-uprava, koja obuhvata internet prezentacije 

državnih organa u Srbiji. 

http://www.antikorupcija-savet.sr.gov.yu/
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U protekloj godini, na adresu Saveta je stiglo 347 predstavke 

graĊana, koje su i dalje najĉešće iz oblasti privrede, odnosno u vezi privatizacije, 

steĉaja i trgovine akcijama. 

 

Savet je predstvke prosleĊivao nadležnim državnim organima, a 

informacije koje su u njima iznete biće, kao i do sada, korišćene za izradu 

izveštaja Saveta. 

 

Tabelarni prikaz predstavki građana prema oblastima 

 

PravosuĊe 106 

PravosuĊe – steĉaj 16 

Privatizacija 125 

Trgovina akcijama 23 

Školstvo 3 

Zdarvstvo 9 

Javna preduzeca 6 

Privatni – biznis sektor 20 

Drzavna administracija 19 

Policija 1 

Organi lokalne samouprave – bespravna gradnja 31 

Organi lokalne samouprave – ostalo 10 

Javne nabavke 5 

UKUPNO 374 

 

 

 

U Beogradu               PREDSEDNIK 

 

28. januara 2008. godine    Verica Barać 

 

 


